

နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ ရာဇဝင်

ဤစာတမ်းအား ဘာသာရေး စာပေကို လက်တွေ့ ယုတ္တိပေဒသဘောဖြင့် သိလိုသူများ အနေဖြင့် ပါးစပ်ရာဇဝင် လာ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏သမိုင်း၊ သမ္မာကျမ်းလာ နူးဟ်ကိုယ်တော် (နောဇ)၏ သမိုင်း၊ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံမှ ဖော်ပြ သော နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ သမိုင်းတို့အား နှိုင်းယှဉ်သိမှတ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ သုတေသနလုပ် ပြုစု တင်ပြခြင်း သာ ဖြစ်ပေသည်။

နူးဟ် **حُو** ကိုယ်တော်သည် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံတွင် အမည်နာမအားဖြင့် တိုက်ရိုက်ဖော်ပြသော ဉာဏ်စဉ်ဆောင် ကိုယ်တော်များ အနက်မှ တစ်ပါး ဖြစ်သည်။ အချို့သော ဆရာတော်ကြီးများက နူဟိုသခင် ဟု ခေါ်ဝေါ်ရေးသား ကြသည်။ သမ္မာကျမ်းစာတွင် ကိုယ်တော်၏ အမည်ကို နောဇ ဟုဖော်ပြထားသည်။

ပါးစပ်ရာဇဝင်လာနူးဟ်ကိုယ်တော်

အစဉ်အလာ ကြားဘူးနားဝအရ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ လက်ထက်တွင် ကမ္ဘာကြီး တစ်ခုလုံးကို ရေလွှမ်းမိုးခံရ သည်။ ထိုသို့ ရေမလွှမ်းမိုးမီ အလ္လာဟ်အရှင်က ကိုယ်တော်အား ဉာဏ်စဉ်အာရုံဖြင့် အသိပေး၍ တောင်ကုန်း တစ်ခုပေါ်တွင် သင်္ဘောတည်ဆောက်ခိုင်းသည်။ အလ္လာဟ်အရှင်၏ အသိပေးမှုဖြင့် သင်္ဘောတည်ဆောက်နေ စဉ် သူ၏မျိုးက သူ့အား ပျက်ရယ်ပြောင်လှောင်ကြသည်။ ပမာမခန့်ပြုကြသည်။ သူ့အား အရူးတစ်ယောက်ဟု သတ်မှတ်သည်။ မိရိုးဖလာကို ဆန့်ကျင်သူတစ်ယောက်ဟု သမုတ်သည်။ သူ၏ တရားစကားကို နာထောင်ချင် သူ၊ နာခံချင်သူ၊ အလေးဂရုပြုသူဟူ၍ မရှိသလောက် ရှားပါသည်။ သူ့သားအရင်းကိုယ်တိုင်က သူ့စကားကို လက်မခံခဲ့ဟု ဆိုသည်။

ကိုယ်တော်သည် သူတည်ဆောက်ထားသော သင်္ဘောပေါ်တွင် သူ့အား နားထောင်သော တပည့်များနှင့် ကမ္ဘာ ပေါ်တွင် ရှိသမျှသော တိရိစ္ဆာန်များမှ တစ်စုံစီအား သင်္ဘောပေါ်တွင် တင်ဆောင်၍ နေခဲ့သည်။ ထိုအချိန်တွင်ပင် မိုးပြင်းမုန်တိုင်းကြီးကျရောက်၍ ကမ္ဘာကြီး တစ်ခုလုံး ရေမြုပ်တော့သည်။ သူ့စကားအား နားမထောင်သော သူ များနှင့် သူ့သင်္ဘောပေါ်တွင် မတင်သော တိရိစ္ဆာန်များမှာ မကြွင်းမကျန် အကုန်သေကုန်တော့သည်။ ယခုခေတ် တွင် ရှိသမျှသော ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူ၊ တိရိစ္ဆာန်မှန်သမျှသည် နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ သင်္ဘောပေါ်မှ မျိုးဆက်ပင် ဖြစ် တော့သည် ဟူ၏။

နူးဟ်ကိုယ်တော်သည် လူ့လောက၌ အသက် နှစ်ပေါင်း ၉၅၀ တိုင် နေထိုင်သွားသည်ဟု လည်း ဖြစ်၏။

သမ္မာကျမ်းစာပါ နူးဟ်ကိုယ်တော်

သမ္မာကျမ်းစာတွင် နူးဟ်ကိုယ်တော်အား နောဇ ဟု ခေါ်တွင်၍၊ ကိုယ်တော်၏ ရာဇဝင်ကို ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၆:၈ မှ စ၍ ၉:၂၉ ထိတွင် စုံလင်စွာ ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရပေသည်။

မွေးဘွားသည့် ခုနှစ်

သမ္မာကျမ်းပါ ဖော်ပြချက်အရ နောဇေသည် အာဒံ-အသက် ၁၃၀ တွင်မွေးသော သား ရှေ့သ၊ ရှေ့သ အသက် ၁၀၅ တွင်မွေးသော သား ဇနတ်၊ ဇနတ် အသက် ၉၀ တွင်မွေးသော သား ကာက္ကိန်၊ ကာက္ကိန် အသက် ၇၀ တွင်မွေးသော သား မဟာလေလ၊ မဟာလေလ အသက် ၆၅ တွင်မွေးသော သား ယာရက်၊ ယာရက် အသက် ၁၆၂ တွင်မွေးသော သား ဇနောက်၊ ဇနောက် အသက် ၆၅ တွင်မွေးသော သား မသုရုလ၊ မသုရုလ အသက် ၁၈၇ တွင်မွေးသော သား လာမက်၊ လာမက် အသက် ၁၈၂ တွင်မွေးသော သား နောဇေ ဖြစ်သည်။ (ကမ္ဘာဦး ကျမ်း ၅:၃ မှ ၃၂) ကမ္ဘာကြီး စတင်ဖြစ်ပေါ်ပြီး နှစ်ပေါင်း ၁၀၅၆ နှစ်တွင် မွေးဘွားခဲ့သူ ဖြစ်၍ အသက် ၉၀၂ နှစ် ရှည်သော အာဒံ၏ မြေး ဇနတ်အား မှီလိုက်သူဖြစ်သည်။ နောဇေ အသက် ၈၁ နှစ်အရွယ်တွင်မှ အာဒံ၏မြေး ဇနတ်ကွယ်လွန် အနိစ္စရောက်ခဲ့သည်။ (ဤခုနှစ်များမှာ သမ္မာကျမ်းစာတွင် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်၍ အကျယ်ဖွင့်ဆိုချက် များကို ဓမ္မဆရာများထံ၌ မေးမြန်းသင့်သည်။)

ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်မှ သတ္တဝါများအား သုတ်သင်ရသော အကြောင်း

မြေကြီးပေါ်မှာ လူအပြစ်ကြီး၍ သူ၏ စိတ်နှလုံးအကြံအစည် ရှိသမျှတို့သည် အစဉ်မပြတ် ဆိုးညစ်ခြင်း သက် သက် ရှိကြောင်းကို ဘုရားသခင် သိမြင်တော်မူလျှင်- မြေကြီးပေါ်တွင် လူကို ဖန်ဆင်းတော်မူသည်ကို နောင် တရ၍ နှလုံးတော်ပူပန်လျှက် ရှိတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားကလည်း ငါဖန်ဆင်းသော လူကို၎င်း၊ လူမှစ၍သားများ၊ တွားတတ်သည့် တိရိစ္ဆာန်များ၊ မိုယ်းကောင်ကင်ငှက်များတို့ကို၎င်း မြေကြီးမျက်နှာမှ ငါသုတ်သင်ပယ်ရှင်းမည်၊ သူတို့ကို ဖန်ဆင်းသောကြောင့် ငါနောင်တရသည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ (ကမ္ဘာဦး ၆:၅ မှ ၇) သတ္တဝါတို့အား ဖန် ဆင်း မိလိုက်သည့်အတွက် ထာဝရဘုရားသခင်က နောင်တရသောကြောင့် သုတ်သင်ပစ်ရသည်ဟု အဓိပ္ပါယ် သက်ရောက်ပေသည်။ သို့သော် ကျမ်းစာတစ်ခု၏ ကောက်ယူမှုအား ထိုကျမ်းစာ၌ ကျွမ်းကျင်သူများသာ ပိုမို စွမ်းဆောင်နိုင်လိမ့်မည် ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာမြေကြီးအား ရေလွှမ်းမိုးခြင်း

မြေကြီးအား ရေမလွှမ်းမိုးမှီ နောဇေအား ဂေါဖရ သစ်သားဖြင့် သင်္ဘောတည်ဆောက်ခိုင်းသည်။ (ကမ္ဘာဦး ၆:၁၄)။ နောဇေ၏ သား၊ မယား၊ ချွေးမနှင့် တကွ မြေပေါ်တွင်ရှိသော- အိမ်မွေးတိရိစ္ဆာန်၊ တောရိုင်းတိရိစ္ဆာန်၊ တွားသွား သတ္တဝါ၊ ကျေးငှက် အားလုံးမှ တစ်စုံစီကို သင်္ဘောပေါ်သို့ တင်ဆောင်ခိုင်းသည်။ (ကမ္ဘာဦး ၆:၁၈-၁၉။ ၇:၁-၃) ထိုအချိန်တွင် နောဇေ၏ အသက် နှစ် ၆၀၀ ပြည့်ပြီ ဖြစ်သည်။ (ကမ္ဘာဦး ၇:၆)။ ရေကြီးမှုမှာ မိုးကောင်းကင် အောက်၌ ရှိသမျှသော တောင်ကြီးအပေါင်းတို့သည် မြုပ်ကြ၏။- မြေပေါ်တွင် အသက်ရှူသော သတ္တဝါအားလုံး သေကြေကုန်လေသည်။ (ကမ္ဘာဦး ၇:၁၉-၂၄)။ ထိုနောဇေ၏ သားတို့မှ လူမျိုးဆက်များ၊ သင်္ဘောပေါ်တွင် တင်ခဲ့သော တိရိစ္ဆာန်မျိုးဆက်များမှ ယနေ့ လက်ရှိ လူသားမျိုးနွယ်များ တိရိစ္ဆာန်မျိုးနွယ်များ ပြန်လည် ဖြစ်ထွန်းဆင်းသက်လာခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ အထူး သဖြင့် နောဇေ၏ သားသုံးယောက်ဖြစ်သော ရှေ့မ၊ဟာမ၊ယာဖက် တို့မှ မြေကြီးတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားကြ၏ (လူသား များ ပြန်လည် ပြန့်ပွားလာခြင်း ဖြစ်သည်) ဟု ဆိုပေသည်။ (ကမ္ဘာဦး ၉:၁၉)

ကုန်အုံကျမ်းတွင် ဖော်ပြသော နူးဟ်ကိုယ်တော်

ကုန်အုံကျမ်းတော်တွင် နူးဟ် ကိုယ်တော်၏ အကြောင်းကို အမည်နာမအားဖြင့် ၄၃ ကြိမ် ဖော်ပြ၍၊ ထိုအမည် နာမနှင့် သက်ဆိုင်သော အကြောင်းအရာများတွင် သူ၊ သူ့ကို၊ သူ၏ ဆိုသော နာမ်စားများဖြင့် ဆက်လက်ဖော် ပြထားသည်များ ရှိပေသည်။ (အောက်တွင် မရမ်းရောင်ဖြင့် ဖော်ပြထားသည့် သုတ်နံပါတ်များသည် နူးဟ်သည် **حَوْ** ၊ နူးဟ်၏ **حَوْ** ဟု ဖော်ပြသော ကတ္တားပြ အမည်နှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုပြ အမည် ဖော်ပြသော သုတ်တော်များ ဖြစ်၍၊ အနီရောင် ဖြင့် ဖော်ပြသော ကျမ်းချက်များမှာ နူးဟ်ကို **نوحًا** ဟူသည့် ကံပုဒ်ဖြင့် ဖော်ပြသော သုတ်တော် များ ဖြစ်သည်။

- ၄:၁၆၃။ ၇:၆၉။ ၉:၇၀။ ၁၀:၇၁။ ၁၁:၃၂။ ၁၁:၃၆။ ၁၁:၄၂။ ၁၁:၄၅။ ၁၁:၄၆။ ၁၁:၄၈။ ၁၁:၅၉။ ၁၄:၉။ ၁၇:၃။
- ၁၇:၁၇။ ၁၉:၅၈။ ၂၂:၄၂။ ၂၅:၃၇။ ၂၆:၁၀၅။ ၂၆:၁၀၆။ ၂၆:၁၁၆။ ၃၃:၇။ ၃၇:၅၅။ ၃၇:၅၉။ ၃၈:၁၂။ ၄၀:၅။
- ၄၀:၃၁။ ၅၀:၁၂။ ၅၁:၄၆။ ၅၃:၅၂။ ၅၄:၉။ ၆၆:၁၀။ ၇၁:၂၁။ ၇၁:၂၆။

၃:၃၃။ ၆:၈၄။ ၇:၅၉။ ၁၁:၂၅။ ၂၁:၇၆။ ၂၃:၂၃။ ၂၉:၁၄။ ၄၂:၁၃။ ၅၇:၂၆။ ၇၁:၁

မွေးဘွားသည့် ခုနှစ်

ကုန်အုံကျမ်းတော်တွင် ကမ္ဘာမြေကြီးအား ဖြစ်တည်စေပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်း အာဒံအား ဖြစ်တည်လာခဲ့စေသည် ဟု လည်းကောင်း၊ အာဒံသည် ကမ္ဘာ့ ပထမဦးဆုံး လူသားဟုလည်းကောင်း ဖော်ပြထား သကဲ့သို့ နူးဟ်ကိုယ် တော်သည် ကမ္ဘာကြီး ဖြစ်တည်ပြီး နှစ်ပေါင်း မည်မျှအကြာတွင် မွေးဘွားခဲ့သည်ဟု ဖော်ပြထားခြင်း မရှိပေ။ သို့သော် ကျမ်းတော်တွင် လူသားတို့၏ သမိုင်းကို ခေတ်အားဖြင့် ပိုင်းခြားပြောဆိုပေသည်။ ဥပမာအားဖြင့် သိပ္ပံ ပညာတွင် နယူတန်၏ ခေတ်၊ အိုင်စတိုင်း၏ခေတ်ဟု သီအိုရီတည်မြဲမှု၊ လက်တွေ့နယ်၌ အသုံးပြုနိုင်မှုပေါ် မူ တည်၍ သတ်မှတ်ပြောဆို သကဲ့သို့- လူသားတို့အား ဉာဏ်စဉ်ဆောင်တို့ ဦးဆောင်သောခေတ်များကို အာဒံ၏ ခေတ်၊ နူးဟ်၏ခေတ်၊ အီဗရာဟိမ်း၏ ခေတ်၊ မောရှေ၏ ခေတ်၊ မုဟမ္မဒ်၏ ခေတ်ဟူ၍ သတ်မှတ်ပိုင်းခြားသည် သာ ဖြစ်သည်။

ထိုခေတ်စနစ်များအရ ကြည့်လျှင် နူးဟ်ကိုယ်တော်သည် အာဒံ၏ ခေတ်နှင့် အီဗရာဟိမ်း၏ ခေတ် နှစ်ခုကြား တွင် ပွင့်ပေါ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုခေတ်ဖော်ပြမှု ဇယားကို ၃:၃၃ တွင် အာဒံ၊ နူးဟ်၊ အီဗရာဟိမ်း ဟူ၍ အစဉ် လိုက် ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့နိုင်ပြီး၊ နူးဟ်၏ ခေတ်နောက်ပိုင်း အီဗရာဟိမ်း၏ ခေတ်ဖြစ်ကြောင်းကို မကြာ ခဏ ဖော်ပြထားပေသည်။ (အထက်တွင် ဖော်ပြထားသော သုတ်နံပါတ်တော်များတွင် ကြည့်ပါ)

မြေကြီးပေါ်မှ သတ္တဝါများအား သုတ်သင်သော အကြောင်း

ကုန်အုံကျမ်းတော်တွင် မြေကြီးပေါ်မှ သတ္တဝါများကို သုတ်သင်ရှင်းလင်းပစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားခြင်း မရှိပေ။ သတ္တဝါအပေါင်းအား ဖြစ်တည်စေခြင်းကြောင့် အလွှာဟ်အရှင်က နောင်တရသည်၊ စိတ်နှလုံး မချမ်းမြေ့ဖြစ်ရ

သည်။ မောပန်းရသည်- စသည်ဖြင့် လူသားတစ်ဦး၏ ပုံစံ ခံစားမှုများလည်း မရှိချေ။ ကုန်အံ့ကျမ်းတော်တွင် လူသားတစ်ဦး လူမျိုးတစ်မျိုး ကောင်းကျိုးခံစားရခြင်း၊ ဆိုကျိုးခံစားရခြင်းသည် ထိုလူမျိုး၏ ကျင့်ဆောင်အား ထုတ်မှုပေါ်၌သာ တည်သည်ဟု ဆိုသည်။

နူးဟ်ကိုယ်တော်သည် ဉာဏ်စဉ်ဆောင် ဖြစ်၍၊ သူသိသော သစ္စာဓမ္မအား သူ့လူမျိုးအား ဟောကြားသည်။ သူ့ လူမျိုးမှ အများစုကြီးသည် သစ္စာဓမ္မအား လက်မခံဘဲ မိရိုးဖလာ၌ ပျော်ပါးနေသည်။ တွယ်ကပ်နေသည်။ နူးဟ် ကိုယ်တော်အား အရှုံးအနမ်းတစ်ဦးပမာ သဘောထားသည်။ နူးဟ်ကိုယ်တော်သည် သူရရှိသော အာရုံဉာဏ်စဉ် ဖြင့် ထိုဒေသတွင် မိုးပြင်းမုန်တိုင်းတိုက် ရေကြီးမည်ကို ကြိုသိခဲ့သည်။ (ယခုခေတ်အခါများတွင်လည်း မုန်တိုင်း တိုက်မည်၊ ငလျင်လှုပ်မည် ဆိုသည်များကို ကြိုသိနိုင်ပေသည်။) သိသူတစ်ဦး၏ စကားကို နားမထောင်ဘဲ ခေါင်းမာနေသူများနှင့် ထိုသိသူ၏ စကားကို အသိအမှတ်ပြု လက်ခံစဉ်းစားသူများ ရင်ဆိုင်ရမည့် ဘေးဒုက္ခမှာ တူညီမည် မဟုတ်ပေ။

ရေလွှမ်းမိုးသော ကမ္ဘာ

ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ့တွင် ကမ္ဘာဆိုသော အသုံးကို အာရ်ဗီ ဘာသာဖြင့် **أرضاً** **အောက်သ်** ဟု ခေါ်၍ ထိုဝေါဟာရ အား အခြေအနေပေါ်မူတည်၍။ ---လောက၊ ကမ္ဘာ၊ ကမ္ဘာမြေ၊ ကမ္ဘာဂြိုဟ် ဟူ၍ သုံးပေသည်။ ယခုခေတ်တွင် အာရပ်ကမ္ဘာ၊ အနောက်ကမ္ဘာ စသည်ဖြင့် သုံးခြင်းသည် ကမ္ဘာဂြိုဟ် တစ်ခုလုံးအား ကိုယ်စားပြုသော ကမ္ဘာဟု သည့် ဝေါဟာရမ မဟုတ်ချေ။ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ့သည် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၁၅၀၀ ခန့်ကပင် ထိုကဲ့သို့ အီဒီယံ ဝေါဟာရများကို သုံးစွဲပေသည်။

နူးဟ်နှင့် ပတ်သက်၍ သုံးသော ကမ္ဘာဟူသည် ကမ္ဘာဂြိုဟ်တစ်ခုလုံးအား ပြောဆိုခြင်း မဟုတ်ပေ။ ထိုအ ကြောင်းကို နူးဟ်ကိုယ်တော်အား ဖော်ပြသမျှသော အကြောင်းအရာတိုင်းတွင် **أَرْضًا نُونًا نُوْحًا إِلَى قَوْمِهِ** **မုရု ပင် ငါသည် နူးဟ်ကို သူ၏ လူမျိုးအတွက် စေစားတော်မူ၏။** (၇:၅၉။ ၁၁:၂၅) သည်ဟူ၍ ထည့်ပြောထား သည်ကို ထင်ရှားစွာ တွေ့ရပေသည်။ တနည်းအားဖြင့် နူးဟ်ကိုယ်တော်သည် သူ၏ လူမျိုးအတွက်သာ ကိုယ် စားလှယ် ဖြစ်၍ ကမ္ဘာဂြိုဟ်တစ်ခုလုံးတွင် ရှိသော လူမျိုးအားလုံးအတွက် ကိုယ်စားလှယ် မဟုတ်ချေ။ ထို့ ကြောင့် ကိုယ်တော်နူးဟ်၏ တရားဒေသနာစကား၊ သတိပေးစကားများကို နားမထောင် အာခံသူများမှာလည်း ကမ္ဘာဂြိုဟ်တစ်ခုလုံးတွင် ရှိသော လူမျိုးအားလုံး မဟုတ်ချေ။ ထို့ကြောင့် မိုးသက်မုန်တိုင်းကြီးဖြင့် ရေကြီးမည်ဟု သတိပေးခံရသူများမှာ နူးဟ်ကိုယ်တော်နှင့် ပတ်သက်သော လူမျိုးများသာ ဖြစ်၍၊ ထိုသတိပေးခြင်းကို နားမ ထောင်၍ ရေနစ်သေဆုံးရသူများမှာလည်း ထိုလူမျိုးသာ ဖြစ်ပေသည်။ ထိုလူမျိုး ထိုအသိုင်းအဝိုင်းကို နူးဟ်၏ ကမ္ဘာဟု ခေါ်ပေသည်။ ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ့တွင် ကိုယ်တော်မဟုမ္မဒ်မှ အပ အခြားသော မည်သည့် ဉာဏ်စဉ် ဆောင်ကိုမှ အာလမီးန် ဟုခေါ်သော လူမျိုးအားလုံးအတွက် စေစားသည်ဟု ပြောဆိုထားခြင်း မရှိချေ။

أَرْضُ အောက်သ် ကို အခြားအဓိပ္ပါယ်ဖြင့် ကမ္ဘာဂြိုဟ်ဟု သုံးခြင်းများကို ကျမ်းတော်၏ မြောက်များစွာသော နေရာများတွင် တွေ့ရသည်။ ထိုသုတ်တော်များအနက် တစ်ခုမှာ **وَالْأَرْضَ بَعْدَ ذَٰلِكَ دَحَاهَا** နောက် ၎င်းကို ကြက်ဥပုံ ဖြစ်စေ၏။ ၇၉:၃၀ ဟူသော သုတ်တော်ပင် ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် နူးဟ်ကိုယ်တော်လက်ထက် ရေယဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်သော သတ္တဝါများမှာ ကမ္ဘာဂြိုဟ် တစ်ခုလုံး တွင် ရှိသော တိရိစ္ဆာန်မျိုးနွယ် အားလုံးမှ တစ်စုံစီ တင်ဆောင်ခဲ့ခြင်း မဟုတ်ဘဲ၊ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ လူမျိုးများ မွေးမြူထားသည် အိမ်မွေးတိရိစ္ဆာန်များမှ တစ်စုံစီသာ ဖြစ်ပေသည်။ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ ရေယဉ်မှာ သစ်သား၊ သစ်စို့များဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော အရာဟု ဆိုထားသည်။ ၅၄:၁၂-၁၃။ ထိုကဲ့သို့ သစ်သား သစ်စို့များဖြင့် ပြုလုပ် ထားသော ရေယဉ် တစ်စီးပေါ်တွင် နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ စကားအား နားထောင်သော နောက်လိုက်များ၊ သူတို့ အတွက် ရိက္ခာများ၊ ထို့အပြင် ဆင်တစ်စုံ၊ ကြံတစ်စုံ၊ ကုလားအုပ်တစ်စုံ၊ သစ်ကုလားအုပ်တစ်စုံ၊ ကျွဲတစ်စုံ၊ နွား တစ်စုံ၊ မြင်းတစ်စုံ၊ ကျားတစ်စုံ၊ ခြင်္သေ့တစ်စုံ၊ --- စသည်ဖြင့် ရှိသမျှသော သတ္တဝါများနှင့် ထိုသတ္တဝါများ အတွက် ရိက္ခာများအား တင်ဆောင်ရန် မည်သို့မျှ ဖြစ်နိုင်ခြင်း မရှိသကဲ့သို့- ကမ္ဘာတိရိစ္ဆာန်မျိုး ဆက်များမှာ ယခု ခေတ်အထိ အသစ်အသစ်ထပ်မံတွေ့ရှိနေသော မျိုးစိတ်၊ မျိုးခွဲပေါင်းများစွာ ရှိနေလေသည်။ ထိုသို့ မဖြစ်နိုင် သော ဇာတ်လမ်းမျိုးအား ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြထားခြင်း လုံးဝ မရှိချေ။

နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ သက်တမ်း

ခရစ်ယာန် သမ္မာကျမ်းစာ၏ ဖွင့်ဆိုမှုနောက်သို့ လိုက်နေသော သမ္မာကျမ်းစာမှိုင်းမိ ဆရာများက နူးဟ်ကိုယ် တော် သက်တမ်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၉၅၀ ရှိသည်ဟု ဒဏ္ဍာရီမင်းသား ဖြစ်ရန် ပြောဆိုကြပေသည်။ ထိုဆရာတော်များ ၏ ကိုးကားသော သုတ်တော်မှာ-

وَلَقَدْ أَرْسَلْنَا نُوحًا إِلَىٰ قَوْمِهِ **فَلَبِثَ فِيهِمْ أَلْفَ سَنَةٍ إِلَّا خَمْسِينَ عَامًا فَأَخَذَهُمُ الطُّوفَانُ وَهُمْ ظَالِمُونَ** ၎်
ငါသည်- နူးဟ်ကို သူ့လူမျိုးများထံသို့ မုချစေစား၍၊ သူတို့ထဲ၌ နှစ်တစ်ထောင်တွင် နှစ်ငါးဆယ်လျှော့ နေစေခဲ့ ၏။ ထို့နောက် သူတို့အား မုန်တိုင်းသင့်စေခဲ့၏။ သူတို့သည် အဓိုက်ကောင်များပင် ဖြစ်ကြ၏။ (၂၉:၁၄) ဟူသည့် သုတ်ဒေသနာပင် ဖြစ်သည်။

ဤသုတ်တော်တွင် ဖော်ပြသော **لَبِثَ لَاحًا** နေစေခဲ့သည် ဆိုသည့် ဝေါဟာရသည် ထိုအမည်နာမ အသုံးခံရ သူ၏ လူသက်တမ်းကို ဆိုလိုခြင်း မဟုတ်ဘဲ၊ ထိုအမည်နာမအား သုံးစွဲသူ၏ မျိုးရိုးသက်တမ်းကိုသာ ဆိုလိုခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုအထောက်အထားအား ကျမ်းတော်၌-

وَلَقَدْ أَهَلَكْنَا الْقُرُونِ مِن قَبْلِكُمْ لَمَّا ظَلَمُوا وَجَاءَتْهُمْ رُسُلُهُم بِالْبَيِّنَاتِ وَمَا كَانُوا لِيُؤْمِنُوا كَذَٰلِكَ نَجْزِي الْقَوْمَ **الْمُجْرِمِينَ** ၎်

ငါသည် သင်တို့ မတိုင်မှီ မျိုးဆက်များကို သူတို့ အမှိုက်သင့်နေစဉ်တွင် တိမ်ကောစေခဲ့ပြီ။ သူတို့ထံသို့ ဉာဏ်စဉ် တော်ဆောင်များသည် သက်သေလက္ခဏာများဖြင့် ရောက်လာသောအခါ၊ သူတို့သည် မယုံကြည်ကြ။ ငါသည် ရာဇဝတ်သင့်သော လူမျိုးတို့အား ညီမျှသော အကျိုးကို သင့်စေပြီ။ (၁၀:၁၃)

ثُمَّ جَعَلْنَاكُمْ خَلَائِفَ فِي الْأَرْضِ مِنْ بَعْدِهِمْ لِنَنْظُرَ كَيْفَ تَعْمَلُونَ ﴿

တဖန် ငါသည် သင်တို့ကို၊ သင်တို့ မည်သို့ပြုကျင့်ကြမည်ကို စိစစ်ရန် သူတို့နောက် မြေကမ္ဘာ၌ အမွေခံမျိုးဆက် အဖြစ် ပြုလုပ်တော်မူခဲ့ပြီ။(၁၀:၁၄)

لِي وَإِذَا تَتَلَىٰ عَلَيْهِمْ آيَاتُنَا بَيِّنَاتٍ قَالَ الَّذِينَ لَا يَرْجُونَ لِقَاءَنَا إِنَّتِ بِقُرْآنٍ غَيْرِ هَذَا أَوْ بَدَّلَهُ أَفَلَا مَا يَكُونُ
أَنْ أُبَدِّلَهُ مِنْ تَلَقَاءِ نَفْسِي إِنْ أَتَّبَعُ إِلَّا مَا يُوْحَىٰ إِلَيَّ إِنِّي أَخَافُ إِنْ عَصَيْتُ رَبِّي عَذَابٌ يَوْمٍ عَظِيمٍ ﴿

ငါ၏ ရှင်းလင်းထင်ရှားသော သုတ္တန်များအား ရွတ်ဖတ်ပြသောအခါ၊ ငါ့အား ဖူးတွေ့ရမည်ကို မမျှော်ကိုးသူများက ဒီအပြင် အခြားသော ကုန်အုံကျမ်းတော်ကို ယူဆောင်ခဲ့လော့။ သို့မဟုတ် ၎င်းအား ပြောင်းလဲပစ်လော့၊ ဟု ဆိုကြ၏။ ကျွန်ုပ်သည် ၎င်းကို ကိုယ်ပိုင်သဘောဖြင့် ပြောင်းလဲခွင့်မရှိချေ။ ကျွန်ုပ်ထံသို့ အာရုံစိုက်ခြင်းဖြစ်စေသည် ကိုသာ ကျွန်ုပ်သည် လိုက်နာရ၏။ ကျွန်ုပ်၏ ကံကြမ္မာရှင်အား ဖိဆန်လျှင် ဝဋ်ကြွေးဒဏ်သင့်စေမည့် နေ့ကာလ အား ကျွန်ုပ်ကြောက်ရွံ့ပါ၏-ဟု ဟောပြောလော့။ (၁၀:၁၅)

قُلْ لَوْ شَاءَ اللَّهُ مَا تَلَوْتُهُ عَلَيْكُمْ وَلَا أَدْرَاكُمْ بِهِ فَقَدْ لَبِثْتُ فِيكُمْ عُمُرًا مِّن قَبْلِهِ أَفَلَا تَعْقِلُونَ ﴿

ဟောလော့၊ အလ္လာဟ်အရှင်၏ စံချိန်မပြည့်ခဲ့သော်၊ ၎င်းကို သင်တို့ထံ၌ ကျွန်ုပ် ရွတ်ပြမည်မဟုတ်၊ သို့မဟုတ် ၎င်းမှ တစ်စုံတစ်ရာကိုသော်မျှ သင်တို့အား သွန်သင်မည် မဟုတ်ချေ။ ဤမတိုင်မှီက ကျွန်ုပ်သည် သင်တို့အထဲ ၌ တစ်သက်လုံး နေခဲ့ပြီးပြီ၊ သင်တို့၌ အတွေးအခေါ် မရှိကြသလော။ (၁၀:၁၆) ဟု ဖော်ပြထားသော ကိုယ် တော်မဟုတ်နှင့် ကိုယ်တော်၏ နောက်လိုက်များဟု ခံယူထားသော ကျွန်ုပ်တို့အားဖြင့် တွေ့နိုင်ပေသည်။

ဤအကြောင်းအရာ ၁၀:၁၃ မှ ၁၆ ထိတွင် ရှေးဉာဏ်စဉ်ဆောင်တို့၏ မျိုးဆက်များကို ဖော်ပြလျက် ထိုမျိုး ဆက်များမှာ တရားတော်အား မနာခံ ဖောက်ပြန်သောကြောင့် တိမ်ကောသွားရပုံ (၁၃)၊ ထို့နောက် ကျွန်ုပ်တို့၏ အစွဲလမ်းမျိုးဆက်အား ဖြစ်တည်စေပုံ (၁၄)၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ မျိုးဆက်အား ကိုယ်တော်မဟုတ်က တရားတော် ဖြစ် သည့် ကျမ်းမြတ်ကုန်အုံအား ရွတ်ဖတ်ပြသောအခါ- မိရိုးဖလာနှင့် မတူညီသော အဆုံးအမများကြောင့် ကျွန်ုပ် တို့၏ မျိုးဆက်က မနာခံပုံ (၁၅)၊ ထိုအခါ ကိုယ်တော်က ကျွန်ုပ်သည် သင်တို့အထဲ၌ တစ်သက်လုံး နေခဲ့ပြီးပြီ သင်တို့၌ အတွေးအခေါ် မရှိကြသလော-ဟု ဆိုပုံ (၁၆) တို့ကို ဖော်ပြထားသည်။ ဤသုတ်တော်များတွင် ပြော မှု သင်တို့အထဲ၌ ဆိုသည့် စကားလုံးသည် ကိုယ်တော် အသက်ထင်ရှားရှိစဉ် သူပတ်ဝန်းကျင်မှ အာရပ်များ ကိုသာ ရည်ညွှန်းခြင်းမဟုတ်၊ အစွဲလမ်းမျိုးဆက်အားလုံးကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း တဖန် ငါသည် သင်တို့ ကို၊ သင်တို့ မည်သို့ ပြုကျင့်ကြမည်ကို စိစစ်ရန် သူတို့နောက် မြေကမ္ဘာ၌ အမွေခံမျိုးဆက် အဖြစ် ပြုလုပ်တော်မူ ခဲ့ပြီ။ (၁၀:၁၄) ဟူသည့် ဝါကျက ထောက်ပြထားပေသည်။ ထို့ကြောင့် မျိုးဆက်ကြားထဲတွင် အဆို အဆုံးအမ

ကို ဦးဆောင်သည့် ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအနေဖြင့် ထိုမျိုးဆက်၏ ကြားထဲတွင် အမည်နာမအားဖြင့် ရှင်သန်နေခြင်းကိုသာ ဆိုလိုခြင်း ဖြစ်၍ ထိုသို့ နေထိုင်ခဲ့ခြင်းကို **ثَبِّ لَٰهٍ** ဟု သုံးပေသည်။

သူတို့ အထဲတွင် **အသက်နှင့် အတူနေထိုင်ခဲ့သည်**ဟူသော အသုံးကို ကျမ်းတော်၌ **مَا دُمْتُ فِيهِمْ** မာဒွန်းတု ဖီးဟင်မ် ဟူ၍ သုံးပေသည်။ (၅:၁၁၇)။

ထို့ကြောင့် နူးဟ်ကိုယ်တော်သည် **عَامًا** သူတို့ထဲ၌ **فَلَيْتَ فِيهِمْ** နှစ်တစ်ထောင်တွင် **နှစ်ဝါး** ဆယ်လျှော့ နေစေခဲ့၏။ ဆိုသည်မှာ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ သက်တမ်းကို ဆိုလိုခြင်း မဟုတ်ပေ။ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ အမည်နာမသက်တမ်း၊ အယူဝါဒသက်တမ်းကိုသာ ဆိုလိုခြင်း ဖြစ်ပေသည်။

အချုပ်အားဖြင့် ဆိုရသော် ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံပါ နူးဟ်ကိုယ်တော်၏ သမိုင်းက သက်ဆိုင်ရာ လူထုတစ်ရပ် အတွက် ပေါ်ပေါက်လာသော ခေါင်းဆောင်ကောင်း တစ်ဦး၏ အတွေးအခေါ်၊ အသိဉာဏ်၊ ဟောပြောသွန်သင်မှုတို့အား အသိအမှတ်မပြုသော၊ မပြုတတ်သော လူမျိုးများမှာ နှစ်နာဆုံးရှုံးရကြောင်း၊ ထိုခေါင်းဆောင်ကိုယ်စားပြုသော လောကသည် ထိုခေါင်းဆောင်၏ ကုမ္ဘာ ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုခေါင်းဆောင်၏ အယူအဆ၊ သီအိုရီသည် လက်တွေ့နယ်၌ အသုံးဝင်နေသ၍ ထိုခေါင်းဆောင်၏ သက်တမ်းဟု ခေါ်ဆိုကြောင်းများပင် ဖြစ်သည်။

ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံသည် မျိုးဆက်သစ်တို့အား ဒဏ္ဍာရီပုံပြင်များအား လက်ဆောင်ပေးခြင်း မရှိချေ။

ကောင်းသော စေတနာဖြင့် ဆင်ခြင်၍ အားသန်ရာကို လက်ခံနိုင်ပါသည်။

ဌေးလွင်ဦး (islammyanmar.com)